
Generations of Grace:  

The following lesson was taught in children’s church this Sunday, April 30, 2023 

MESSAGE: God gives David a friend 

PASSAGE: I Samuel 18:1-20:42  

PRINCIPLE: We honor God by loving others in true, selfless, loyal friendship. 

ASK YOUR CHILD:  Why did Jonathan love David so much?  How did Saul feel when people 

liked David more than Saul?  What did Saul try to do to David?  When Saul could not kill David, 

how did Saul feel?  Who did David go to when he was in trouble with Saul?  When Jonathan 

told David to flee, what was the last thing he said?  Who is the greatest friend?  How can we 

be true friends?     

APPLY:  Who are your friends?  Why are they your friends?  What passions do you share?  Do 

you and your friends share a passion for God?  In what ways do you cling to your own rights 

and privileges?  How does loving God most help you love others selflessly? What are the 

characteristic of a true friend?  How can you be kind and encourage a friend this week?            

以下是 2023 年 4 月 30 日兒童祟拜 Generations of Grace 的課題: 

 

信息: 神賜給大衛一個朋友 

 

經文: 撒母耳記上 18:1-20:42 

 

中心思想: 我們以真誠、無私、忠誠的友誼去愛他人，以此來榮耀神。 

 

問你的子女: 為什麼約拿單如此愛大衛？當人們喜歡大衛甚於喜歡掃羅時，掃羅有什麼

感受？掃羅想對大衛做什麼？當掃羅不能殺大衛時，掃羅有什麼感受？當大衛與掃羅有

矛盾時，大衛向誰求助？當約拿單叫大衛逃跑時，他說的最後一句話是什麼？誰是最偉

大的朋友？我們怎樣才能成為真正的朋友？ 

 

應用: 誰是你的朋友？為什麼他們是你的朋友？你們有什麼共同愛好？你和你的朋友對

神有共同的熱情嗎？你在哪些方面堅持自己的權利和特權？愛神如何最能幫助你無私地

愛別人？真正的朋友有什麼特點？本週你如何善待並鼓勵朋友？ 
 


